
Zápis ze zasedání č. 23 

Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  

 
ze dne 10. března 2008 
 
Program 

 
1. Schválení programu  
2. Rozpočet MU 
3. Informace o hospodaření fakulty v roce 2007 
4. Organizační řády ústavů 
5. Různé 

 
Usnesení  

 
 

1. Senát schvaluje vyrovnaný dílčí neinvestiční rozpočet fakulty na rok 2008 v celkové výši Kč 
668 465 tis, náklady; Kč 669 365 tis. výnosy; Kč 900 tis. hospodářský výsledek  

2. Senát schvaluje celkový investiční rozpočet fakulty na rok 2008 ve výši Kč 64,802 tis. 
3. Senát souhlasí s vyplácením stipendia studentů doktorských studijních programů v roce 2008 ve 

výši Kč 7000, - měsíčně. 
4. Senát schvaluje organizační řád Ústavu biochemie 
5. Příští zasedání senátu se uskuteční 31. 3. 2008 v 15 hod. 

 
 
Ad1) 
Program 23. zasedání byl schválen jednomyslně 
 
Ad 2) 
Tajemník Čermák seznámil s návrhem celkového neinvestičního a celkového investičního rozpočtu 
Přírodovědecké fakulty MU na r. 2008: 
Neinvestiční prostředky: 
- přírodovědecké fakultě byl přidělen příspěvek na vzdělávací činnost ve výši Kč 149 964 tis., na 
specifický výzkum dotace Kč 50 477 tis., celkem Kč 200 411 tis. 
- výpočet příspěvků fakulty do centralizovaných zdrojů - počet studentů je stanoven jako součet počtu 
studentů zapsaných ke studiu v bakalářských a magisterských studijních programech dle stavu ke dni 
31.10.2007. Přepočtený počet zaměstnanců bude stanoven jako přepočtený počet zaměstnanců 
financovaných z normativních zdrojů za období 1.1.2007-1.1.2008. 
- základní normativ 1 studenta na r. 2008 je ve výši Kč 34 325 při koeficientu studijního programu 1.0. 
- v r. 2008 nutno vytvořit zisk ve výši 5% z objemu činností poskytovaných za úplatu v hlavní i doplňkové 
činnosti. 
- příspěvky na doktorská stipendia byla letos MŠMT navýšena o 3% na Kč 87 775. 
V závěru tajemník seznámil s rozpočtem investičních prostředků. 
 
Diskuse:  
Mazal – zmínil technický problém týkající se stanovení počtu zaměstnanců pro účely tvorby rozpočtu. Na 
jednání senátu MU se dohodlo, že by se měl brát počet zaměstnanců k 1.1.  
Nahlédnutí do zápisu z příslušného zasedání senátu MU však ukázalo, že v zápise to takto jednoznačně 
interpretováno není. 
Zeman- vedení fakulty podporuje rozpočet. Investice – MU se podílí na odpisech a financování výstavby 



kampusu. Máme ¼ plochy univerzity na relativně malý počet studentů. Fakulta má zájem, aby se centrální 
náklady nezvyšovaly. V otázce počtu zaměstnanců je průměrný počet úvazků během kalendářního roku 
nejlepším řešením. Datum k 1.1. zamezí účelovému snižování počtu pracovníků. Fakultní rozpočet – 
zatím žádný návrh nebyl projednáván, AS bude projednávat až po předložení rozpočtu ředitelům ústavů. 
Schlaghamerský – zmínil se o listopadové besedě s kvestorem o rozpočtu, kde se o tomto problému 
rovněž hovořilo. 
 
Hlasování: 
- neinvestiční rozpočet fakulty: pro 18, proti 0, zdrželi se 3 
 
- investiční rozpočet fakulty: schváleno jednomyslně 
 
- výše stipendií v doktorském studiu: schváleno jednomyslně 
 
 
 
Ad 3) 
Doc. Čadek - stručně seznámil s informacemi o hospodaření v r. 2007, zmíněn byl hospodářský výsledek 
jednotlivých pracovišť. Podrobné údaje jsou k nahlédnutí na dokumentovém serveru. 
 
Diskuse: 
Bulant – seznámil se základními přístupy ve vytváření rozpočtových pravidel. 
Zeman – první verze návrhu podrobného rozpočtu fakulty na rok 2008 bude k dispozici pravděpodobně po 
31. 3. Návrh bude konzultován s řediteli ústavů a poté se předloží AS. 
 
Ad 4) 
Organizační řády: 
Doc. Čadek připomněl zpravodajům pro jednotlivé organizační řády ústavů, aby mu poslali definitivní 
verze řádů k uložení na dokumentovém serveru.  
S diskuse vyplynulo, že v některých případech (např. Ústav botaniky a zoologie) dosud nebyl čas doladit 
detaily s řediteli ústavů.  
 
Organizační řád Ústavu biochemie (ÚBCH): 
Úpravy navržené senátem na minulém zasedání byly po konzultaci s ředitelem ústavu zapracovány do 
předložené verze. 
Hlasování: schválen jednomyslně. 
 
Ústav teoretické fyziky a astrofyziky: 
Při projednávání řádu vyšlo najevo, že existují dvě různé verze. Situaci je třeba vyjasnit a správnou verzi 
předložit k projednání na příštím zasedání. 
 
Organizační řád NCBR: 
Senát navrhuje následující úpravy: 
Čl 1, odst 3 – „…a rozhodnutím senátu z 21.12 2006 se s platností od 1. 1. 2007 stalo jedním z ústavů PřF 
MU. 
Čl. 1, odst. 4 – škrtnout „…, nebo jménem Fakulty v rozsahu stanoveném tímto organizačním řádem  
Centra…“ 
 
Čl. 1, odst. 5 – vypustit body a), b) 
 
Čl. 3, odst. 1, písm d) – doplnit „…a hospodaření s těmito prostředky v Centru.“ 



 
Čl. 4, odst. 2 – „Ředitel Centra zve na zasedání Rady Centra senátory z řad senátorů z řad zaměstnanecké 
komory Senátu Fakulty zvolené za volební obvod, do nějž Centrum přísluší 
 
Čl. 4 – doplnit, jak často se Rada Centra schází. 
 
Stanovit pravidla pro shromáždění pracovníků ústavu.  
 
Čl. 8 – opravit na „podle čl. 21 odst. 3 Statutu“. 
 
Navrhované úpravy budou projednány s ředitelem ústavu a upravená verze předložena na příštím 
zasedání. 
 
Ad 5) 
Doc. Zeman – přednesl komentář k Výuce a tvorbě studijních programů. Vedení nechce předpis vydat bez 
projednání v AS, bylo by však vhodné ho projednat do 31.3. I přes neúspěchy v jednání se studenty je 
proděkan Munzar ochoten hledat oboustranně uspokojivé řešení. Senátu bude návrh předložen tak, aby se 
projednal. Stanovisko studentské komory senátu považuje vedení fakulty za ultimativní a nepřijatelné. 
Děkan a garanti garantují kvalitu studia, ze stanovisek studentů, které mělo vedení k dispozici, to vypadá, 
jako by se tu studentům bránilo studovat. 
 
Ručka – dosavadní předpis sloužil docela dobře, nedošlo k žádné katastrofě, proto nepovažuje některé 
navrhované změny za dostatečně zdůvodněné. Situace není tak černobílá, jak to vedení fakulty líčí, 
studentská komora s řadou změn souhlasila. Na jiných srovnatelných fakultách, např. PřF UK, jsou 
předpisy ještě benevolentnější. 
 
Čadek – navrhl nové jednání zástupců senátu s vedením fakulty za účasti i členů komory akademických 
pracovníků. Termín jednání byl stanoven na 17. 3. v 15.00. 
 

Prezence 

 

Z 29 senátorů  bylo přítomno 23 (15 z KAP a 8 z KS). 
 
Komora akademických pracovníků:  
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; doc. RNDr. Eva Drozdová, Ph.D.; RNDr. 
Radovan Fiala, CSc.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; RNDr. Martin Kolář, PhD.; Mgr. Vít Kudrle, Ph.D.; Mgr. 
Tomáš Kuchovský, Ph.D.; doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.;  Mgr. Ondřej Mulíček, Ph.D.; Mgr. 
Marek Nečas, Ph.D.; doc. Dr. Zdeněk Pospíšil, Dr.; Mgr. Jan Preisler, Ph.D.; Dipl. Biol. Jiří 
Schlaghamerský, Ph.D., Mgr. Pavel Sťahel, Ph.D.;  
 
Komora studentů: 
Mgr. Jan Čech; Ondřej Folvačný; Libor Lakota; Mgr. Zdeněk Moravec; Bc. Jan Orava; Petr Ostřížek; Bc. 
Zdeněk Ručka; Zbyšek Vichta. 
 
Omluveni:  
Mgr. Marek Dosbaba; Mgr. Eva Chovancová; Bc. Lydie Navrátilová; doc. RNDr. Jiří Sopoušek, CSc. 
 
Neomluvili se:  Bc. Jan Fiala; Mgr. Pavel Macek; Karel Svoboda.  
 
Hosté: 
Mgr. Michal Bulant, Ph.D.; Roman Čermák, M.Sc.; RNDr. Miroslav Kolář, CSc.; doc. RNDr. Ctibor 



Mazal, CSc.; doc. RNDr. David Trunec, CSc.; doc. RNDr. Josef Zeman, CSc. 
 
Zasedání řídil: 
doc. RNDr. Martin Čadek, CSc. 
 
Zapsali: Radovan Fiala, Martin Ivanov 
 


